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Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszöntöm az ülésen megjelent Képviselı Hölgyeket és Urakat és kedves 
vendégeinket. Megkérek mindenkit, hogy jelentkezzen be.  
 
Megállapítom, hogy 17-en jelen vagyunk a 21 képviselıbıl, így a közgyőlés 
határozatképes. 
 
Kérem a Tisztelt Képviselıtársaim szavazatait a napirendrıl. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. Megállapítom, hogy 17 egyhangú igennel a napirend elfogadásra került. 
 
 

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
54/2014. (VI.26.) önkormányzati határozata 

 
a közgy őlés napirendjének elfogadásáról 

 
Fejér Megye Közgyőlése a napirendi javaslatot elfogadta. 
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Napirend: 
 

1.  3. Beszámoló Fejér megye 2013. évi bőnügyi, közbiztonsági 
helyzetérıl 

2.  1. Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat 2014. évi 
költségvetésének módosítására 

3.  6. Javaslat a területi szintő helyi népszavazás kezdeményezésére 
jogosult választópolgárok számáról szóló rendelet megalkotására 

4.  2. Javaslat Fejér Megye Közgyőlése 2014. II. félévi üléstervére 

5.  4. Tájékoztató a nyugdíjvárományok ügyfelekkel történı 
egyeztetésérıl 

6.  5. Tájékoztató Fejér megye fogyasztóvédelmi helyzetérıl 

7.  7. Javaslat a Fejér Megyei Területfejlesztési Program és környezeti 
értékelésének - társadalmasítás során beérkezett észrevételek 
beépítése utáni - elfogadására 

8.  8. Javaslat a Fejér Megyei Területfejlesztési részdokumentumok 
elfogadására 

9.  9. Javaslat Székesfehérvár és Dunaújváros megyei jogú városok 
integrált településfejlesztési stratégiáinak véleményezésére 

10.  10. Javaslat a társadalmi és gazdasági felzárkózás által vezérelt 
térségi integrált programhoz kapcsolódó megyei intézkedések 
megtételére 

11.  11. Jelentés a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról és az 
átruházott hatáskörök gyakorlásáról  

12.  12. Tájékoztató a közgyőlés két ülése között történt fontosabb 
eseményekrıl 

13.  13. A közgyőlés tagjainak bejelentései, interpellációi 

 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
 
Tájékoztatom Tisztelt Képviselıtársaimat, hogy az ülést megelızıen a Pénzügyi, 
Jogi és Fejlesztési Bizottság tárgyalta a közgyőlés ülésén szereplı egyes 
napirendeket, melyek tárgyalása elıtt felkérem majd dr. Sükösd Tamás bizottsági 
elnök urat, ismertesse a bizottság álláspontját. 
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1. 3. Beszámoló Fejér megye 2013. évi b őnügyi, közbiztonsági 

helyzetér ıl 
 
 Elıterjesztı: Dr. Varga Péter 
   rendır-fıkapitány 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Tisztelt Közgyőlés! 
 
Köszöntöm az ülésen megjelent dr. Balogh János rendır vezérırnagy urat, Országos 
Rendır-fıkapitány Helyettest, a Készenléti Rendırség Parancsnokát, továbbá dr. 
Varga Péter megyei rendır-fıkapitány urat. 
Az elsı napirendnél megkérdezem Dr. Varga Péter rendır-fıkapitány urat, kíván-e 
szóbeli kiegészítéssel élni. 
 
Dr. Varga Péter – rendır-fıkapitány: 
 
Vezérırnagy úr, Elnök úr, Alelnök úr, Fıjegyzı úr,  
Tisztelt Képviselık! 
 
Röviden összefoglalnám 2013. évet rendıri szempontból, azt gondolom, hogy egy 
nagyon-nagyon változatos év volt. Sok rendkívül kiemelt, addig nem tapasztalt 
eseményekkel. Csak példaszerően a felsorolás: volt egy hó helyzetünk, amikrıl már 
többször beszéltem itt -, de mindig nagyon büszkén beszélek róla, mert azt 
gondolom, hogy a kollégáim, akik kint dolgoztak akkor a területen embert próbáló 
körülmények között mindent megtettek azért, hogy a helyzet lokalizálva legyen, 
rendezve legye és hogy emberi életben, értékekben a lehetı legkevesebb kár essen.  
 
Ez volt márciusban, júniusban egy árvíz, árvízi védekezéssel kellett szembenéznünk, 
ahol a rendıri feladat az volt azon kívül, hogy effektív a védekezési munkálatokban 
részt vettek a kollégáim, még az árvízzel érintett területeknek a közrendjét, 
közbiztonságát is el kell látni.  
 
Volt egy kiemelt eseményünk Székesfehérváron, amikor egy II. világháborús bomba 
miatt közel 10 ezer embert ki kellett telepíteni, annak a logisztikai megszervezése, 
lebonyolítása is embert próbáló volt, de szerencsére az összefogásnak, ezt meg 
tudtuk oldani.  
 
Ha röviden kellene értékelnem a kollégáim teljesítményét – Én azt gondolom, hogy a 
Fejér Megyei Rendır-fıkapitányság teljes személyi állománya a 2013. évben a 
munkáját jó színvonalúan teljesítette.  
 
Kicsit rátérnék részletesebben a bőnügyi helyzetre. Ha pusztán a számokat nézzük, 
látjuk, hogy egy rendkívüli erıteljes regisztrált bőncselekményszám csökkenés van, 
de Én tavaly amikor itt álltam már, akkor elmondtam, hogy ez be fog következni, 
ugyanis 2012-ben volt egy olyan 12 ezres csalás sorozat, ami ezt a számot emelte.  
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Rögtön kivetítve a 100 ezer lakosra jutó bőncselekmény számra, is már megemelte, 
ez is most visszaesett arra szintre, ami kb. ha megnézzük az 5 éves átlag 
tartalmazza, tehát helyre állt így azt gondolom a rend ebben is.  
 
A kategóriákat nézzük, legsúlyosabb kategória emberölés, emberölés kísérlet, halált 
okozó testi sértés, minden elkövetı, minden ügyben eljárás alá lett vonva, tehát nincs 
olyan emberölésünk, ahol ismeretlen lenne az elkövetı.  
 
Rablások: kiemelt figyelmet fordítottunk rá, számszakilag is látszik, hogy az elmúlt 5 
évnek a legkevesebb rablása volt, tehát ez nagyon szép tendenciát mutatnak a 
számok. Ez köszönhetı annak alapvetıen, hogy maga az eljárási metodika és a 
helyszíni tevékenységre nagyon nagy hangsúlyt fektettünk. Tehát amikor egy ilyen 
bejelentés történik, akkor azonnal forró-nyomos szolgálat, minimum osztályvezetıi 
szintő irányítja a helyszínrıl az intézkedést és mindent meg kell annak érdekében 
tenni, hogy a nyomon-üdözés, vagy forró-nyomon üldözés során az elkövetı 
felderítésre kerüljön és eljárás alá tudjuk vonni.  
Rablásoknak közel a 70 %-át sikerült felderítenünk és ezek között azért voltak olyan 
sorozatok, mint például idısek sérelmére elkövetett – Ercsi és környéke, ami tavalyi 
év februárjában lett realizálva, 6 elkövetı ellen indítottunk eljárást és ami nagyon 
szép benne, hogy decemberben be is tudtuk fejezni és már vádemelési javaslattal 
meg is küldtük a Fejér Megyei Fıügyészségre. 
De voltak egyéb olyan kiemelt eseményeink, fegyveres, nagyon durva módon 
elkövetett zálog-ház rablás Dunaújvárosban, ahol 24 órán belül sikerült az elkövetıt 
felderíteni, eljárás alá vonni, fegyvereket és az eltulajdonított ékszereket lefoglalni.  
Székesfehérváron volt olyan esetünk, amely dohánybolt sérelmére elkövetett, 
felfegyverkezve elkövetett rablásnál , nagyon pozitív élmény volt az, hogy 
állampolgári segítséggel, az állampolgárok eredtek (két fiatal) az elkövetı után és 
sikerült ıt utolérni. legyőrni, a rendırök odaértek, megbilincselték és itt lehetıségem 
volt arra, hogy ezt nekik közvetlenül meg is tudjam köszönni és hát ha nem is egy 
nagy, de egy szerény tárgyjutalomban tudjam ıket részesíteni. Ezzel is példát adva 
arra, hogy mennyire jó az, ha az állampolgárok odafigyelnek és segítik a rendırség 
munkáját és mennyire fontos ez.  
 
Betöréses lopások: ha a számadatokat nézzük, látszik, hogy ebben viszont egy 
felfelé ívelı tendencia van. Nem sokat változott 2012-höz képest a lakásbetörések 
száma, de némi emelkedést mutat. Ami pozitív a dologban az, hogy nagyon sok 
eredményes sorozatügyet sikerült a tavalyi évben felderítenünk, ezeknek az 
eredményei most fognak beérni, most érnek be vádemelésre, illetıleg november-
december-január-február közepéig egy olyan betörés hullám indult el, ami az egész 
megyét érintette, hogy egy komplex intézkedés-sorozatot kezdeményeztünk, amely 
március végén realizálással záródott és közel 10 embert vontunk büntetıeljárás alá, 
melynek következtében radikálisan visszaesett a betöréses lopások száma. Egy 1-5 
hónapos adat, amibıl hosszú távú következtetéseket nem szabad levonni, de egy 
kedvezı tendencia azért látszik, hogy a tavalyi kb. 400-as számhoz képest a 
kevesebb mint felére csökkent, olyan 150-nél tartunk most az idén. Ez egy nagyon 
kedvezı tendencia, erre nagyon kell vigyáznunk és szeretnénk megtartani év végéig 
is. Éppen Elnök úrnak mondtam itt az elızetes beszélgetéseken, hogy napok, hetek 
teltek el úgy Székesfehérváron, hogy nem történt betöréses lopás, lakásbetörés nem 
történ, ami nagyon pozitív dolog szerintem. 
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Eredményességünket tekintve, nyomozás eredményességi mutatója egy kis 
mértékben emelkedett. Fontos ez is nagyon, de majd ki fogok térni, hogy ennél 
sokkal fontosabb nekünk az állampolgároknak a szubjektív biztonságérzete.  
 
Rendészeti területen, körzeti megbízott program folytatódott Fejér megye 100 %-os 
feltöltöttséggel rendelkezik körzeti megbízottakból, minden státusz be van töltve, sıt 
több státuszbıvítést is hajtottunk végre az elmúlt évben. Ott ahol még kellett területet 
kialakítani megtettük. Mindig figyelembe véve a helyi önkormányzatoknak a 
véleményét és amikor ilyen jellegő igény jött, mindig vizsgáltuk, hogy hogyan tudunk 
a leghatékonyabban segíteni és ez általában mindig meg is történt. 
 
Elfogások száma emelkedett, ami szintén egy pozitív dolog, elıvezetéseknek a 
hatékonysága is rendkívül nagymértékben nıtt.  
Ami a megyénkben egy nagy biztonságot adott, a készenléti rendırségnek a 
folyamatos jelenléte, mind Ercsiben, mind Dunaújvárosban, mind pedig Bicskén 
jelenleg is jelen vannak és folyamatos szolgálattal segítik azt, hogy azoknak a 
területeknek a közrendje, közbiztonsága megtartott legyen és a szubjektív 
biztonságérzet pedig megfelelı.  
 
Rendezvénybiztosítások tekintetében léptünk elıre, mert 2013. ıszétıl már nem egy, 
hanem két NB1-es labdarúgó csapat volt a megyében és ezt sikerült továbbfokozni, 
most már idén ısztıl három lesz, ami ad feladatot bıven nekünk, de szeretnék 
mindenkit megnyugtatni, hogy mindent meg fogunk oldani, nem lehet olyan, hogy 
egy mérkızésen ne legyen rend. Rend lesz, ha pedig ezt valaki megbontja, azzal 
szemben pedig el fogunk járni.  
Itt is maximálisan támaszkodunk a készenléti rendırségre és Vezérırnagy úr is 
minden támogatást megígért és meg fog adni, ebben biztos vagyok, úgy mint eddig 
is, hogy ez megtörtént.  
 
Bíróság elé állításos szabálysértésekrıl szeretnék egy pár gondolatot említeni. 
Ebben vannak azok a bizonyos tulajdon elleni szabálysértések is, amik ırizetbe 
vétellel kezdıdhetnek, vagy személyes szabadságot korlátozó intézkedést lehet 
alkalmazni. Egy nagyon nagy változást sikerült eszközölnünk. Tudnunk kell, hogy 
helyi bírósági hatáskör volt, az ami azt jelentette egészen tavaly július 1-jéig, akit 
ırizetbe vettek, azt be kellett hozni Székesfehérvárra fogdába, majd idıpontot 
egyeztetni mondjuk a Dunaújvárosi Bíróságon, eljönni érte, visszaszállítani, elvinni a 
bíróság elé, tehát viszonylag egy nagy tortúra, sok kilométerrel, sok elvonó 
tényezıvel a közterületrıl. Júniusban Én megkerestem a bíróság elnökét, dr. Gerbert 
Tamás urat, és dr. Nyíri Zoltán kollégium vezetıvel hárman leültünk, átbeszéltük, 
hogy mit lehetne ebben tenni és nagyon pozitívan, nyitottan álltak a kérdéshez és 
kizárólagos illetékességet, a megyei illetékességgel a Székesfehérvári Járási Bíróság 
jár el, ami azt jelenti, hogy egyszer kerül ide be az ırizetbe vett, innen már csak 
átkerült a Székesfehérvári Bíróságra és itt a megyei fıkapitányságnak a rendészeti 
igazgatósága képviseli úgymond a vádat és fele annyi kilométer, fele annyi 
szolgálatból elvonó tényezı és nagyon nagyon jól mőködik a rendszer, csak két 
nyomozási bíró ellátja ezt a feladatot és azt gondolom, hogy teljesen jó. 
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Ami nagyon fontos számunkra, amit az elıbb említettem már, a szubjektív 
biztonságérzet, ami egy nagyon érzékeny fogalom. Nagyon nehéz megszerezni és 
borzasztó könnyen el lehet veszíteni. Azért arra büszke vagyok, hogy a III. IV. 
negyedévben lévı felmérésen, amikor az önkormányzatok nyilatkozat a rendırséggel 
való együttmőködésrıl az adott település közrendjérıl, közbiztonságáról, akkor 4 
egész fölé értékelték a Fejér megyei Rendır-fıkapitányság rendırkapitányságainak 
a teljesítményét, ami szerintem egy nagyon szép eredmény. Nem vagyunk vele 
megelégedve, szeretnénk még tovább javítani, mert a célunk az, hogy mindenhol 
rend legyen és mindenhol biztonságban is érezhessék magukat az emberek.  
 
Nagyon nagy hangsúlyt fektettünk továbbra is a kistelepüléseknek a 
közbiztonságára, folyamatos kapcsolattartás a helyi önkormányzatokkal, a 
polgármesterekkel, a körzeti megbízottak, de a rendırkapitányok is – azt gondolom, 
hogy ez az alfája és omegája a mi munkánknak, hogy a problémák jelzése, a 
visszacsatolások, azok a legrövidebb idın belül közvetlenül jussanak el a döntési 
pozícióban lévı vezetıhöz, hogy tudjunk az ellen tenni, hogy egy helyzet 
eszkalálódjon, tudjuk még csírájában elfojtani a problémákat.  
 
Közlekedésrıl: 2012-höz képest még mindig tudtunk egy kicsit javítani az 
eredményeken. Csökkent a halálos balesetek száma, az össz balesetek száma, de 
nagyon minimálisan. Most ebben az évben már látszik az a trend, hogy ez kicsit 
megtorpant ez a folyamat, bár még a halálos baleseteknél még mindig tudtunk 
kedvezıen elmozdulni. A sérüléses baleseteknél már mos ebben a félévben kicsi 
emelkedés látszik. Egy biztos, hogy minden eszközt be  kell vetni, hogy minél 
kevesebb baleset legyen, ennek egyik legfontosabb értékmérıje a sebességmérı 
berendezéseknek a használata, amire Országos Rendır-fıkapitány Úr elvárása 
minden megye felé és minden Rendır-fıkapitány elvárása saját állománya felé, hogy 
balesetveszélyes helyeken, és soha nem polgár-pukkasztó módon  kell a 
sebességmérést végrehajtani. Ez egy cél a balesetek csökkentésére, tehát erre kell 
használni a sebességmérést, hogy csökkenjenek a balesetek.  
 
Ami szintén pozitív volt, csökkent a rendıri intézkedések elleni panaszok száma, 
szerintem határozottan javult az intézkedési kultúra, mindenhol, minden parancsnok 
elmondja, hogy elvárás az állománytól az udvarias, határozott, differenciált 
intézkedés. Differenciált alatt azt értem, hogy Én azt kérem mindenkitıl, hogy 
sokszor egy figyelmeztetés sokkal nagyobb eredményt hoz, mint mondjuk egy 
feljelentés, vagy egy bíráság. Ezt mindig a rendırnek kell a helyszínen eldönteni, a 
rendır mérlegel, ı dönt, de Én úgy gondolom, hogy ha lehet, akkor kezdjük mindig 
az enyhébbel és tartsuk be a fokozatosság elvét.  
 
Egy pár mondatot a kapcsolattartásról, együttmőködésrıl: Én Önöknek itt szeretném 
megköszönni azt a bizalmat, amit megkaptam. Több alkalommal személyesen, 
telefonon is megkerestek, ha bármi problémát tapasztaltak, megosztották velem és 
Én tudtam rá azonnal reagálni. Azt gondolom, hogy ez a bizalom, ezt igyekszem 
megszolgálni és meghálálni és azonnal intézkedni és a problémákat megoldani.  
Önök állnak kapcsolatban akár a kistelepülésekkel, választópolgárokkal, sok 
információjuk van, ami lehet hogy hozzánk nem jut el és Én megköszönöm ha ezt 
továbbra is felénk eljuttatják.  
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Ami fontos még, hogy közel 35 millió forint anyagi támogatásban részesült a Fejér 
Megyei Rendır-fıkapitányság összesen a települési önkormányzatoktól, itt 
alapvetıen túlórára és technikai eszköz-fejlesztésre használt el. Még egyet szeretnék 
megemlíteni: polgárırséget elképzelhetetlen Fejér megye közbiztonsága polgárırség 
nélkül, nagyon szerencsés helyzetben van a megye a 108 településre, 100 polgárır 
egyesület jut és szombaton volt a megyei polgárır nap, ahol Túrós elnök úr is részt 
vett, nagyon jónak ítélte az együttmőködést a Fejér megyei fıkapitányság és a 
polgárırség között. Én mindig elmondom és ott is elmondtam, hogy nagyon fontos, 
hogy a megyei elnök úrral jó kapcsolatban legyek, de a munkát alapvetıen az 
határozza meg, hogy a kistelepüléseken a helyi körzeti megbízott és a helyi polgárır 
egyesületnek milyen a kapcsolata, milyen a viszonya, hogyan tudják összehangolni a 
munkájukat és hogyan tudnak mindent megtenni azért, hogy a közbiztonság jó 
legyen.  
 
Amit 2014-ben nagyon fontosnak tartok azokon kívül, amit felsoroltam itt a 
beszámolóban, hogy a bőnügyi operatív felderítésnek a hatékonyságát még tovább 
kell javítanunk. Nem klasszikus bőnelkövetık vannak már, a klasszikus 
nyomozásokat sem lehet mindig alkalmazni, tehát elıtérbe kell helyeznünk azokat az 
erıket, eszközöket, módszereket, amikkel hatékonyabbak tudunk lenni és ki tudjuk 
emelni azokat a bőnelkövetıket, akik nem jó ha bent vannak a társadalomban, mert 
bőncselekményeket követnek el. Mégegyszer köszönöm az Önök támogatását és 
röviden ennyit szerettem volna mondani és ha bármi kérdés van, akkor nagyon 
szívesen válaszolok rá. Köszönöm szépen. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen. Megnyitom a napirend felett a vitát, megkérdezem kinek van 
kérdése, véleménye.  
Megadom a szót Árgyelán János frakcióvezetı úrnak. 
 
Árgyelán János – megyei képviselı: 
 
Köszönöm a szót Elnök úr. 
Tisztelt Közgyőlés, Tisztelt Elnök úr, Tisztelt Kapitány úr! 
 
Fülemnek nagyon sok kedves mondat hangzott itt el és Én azt gondolom, hogy 
sikeres volt az együttmőködésünk, hogy Én személyesen is megkerestem a Kapitány 
urat és merem elmondani a véleményemet ezzel kapcsolatban. Itt ez a tanulmány, 
vagy beszámoló ez egy statisztika, egy csomó számot tartalmaz, de nagyon örülök 
annak, hogy ettıl függetlenül elhangzott a szubjektív biztonságérzet fogalma is, amit 
azért nehéz mérni. Én azt mondom, hogy nem csökkent a szubjektív biztonságérzet, 
de a saját tapasztalataim a lakosság felıl az az, hogy igazából nem is nıtt, viszont 
nagyon pozitívan értékelem azokat a programokat, amiket a szubjektív 
biztonságérzet növelése érdekében történtek. Itt a beszámolóban is szerepel a 
DADAPROGRAM, az Ovizsaru, TÁMOP-os program, Csillagkapu iskolarendır. 
Nekem több iskoláskorú gyermekem is van, azt gondolom, hogy ezek nagyon jók, de 
lehet, hogy nem elég hangsúlyosak. Én szeretném arra bíztatni a rendıri vezetést és 
a döntéshozókat, hogy ezek a programok kapjanak nagyobb hangsúlyt, hogy 
valóban ez a szubjektív biztonságérzet, amit kapitány úr is mondta nagyon nehéz 
mérni, de ezen tudjunk javítani.  
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Ha már a szubjektív biztonságérzetnél tartunk, van egy olyan szám ebben a 
beszámolóban, hogy a közterületi szolgálatra vezényeltek száma és a közterületi 
idıtartama kb. Én úgy számolnám, hogy 10 %-kal csökkent. Szerintem ezt is nem 
csökkenteni, hanem növelni kellene, hiszen a szubjektív biztonságérzetnek szerintem 
egy fontos eleme.  
Arra szeretném még felhívni a figyelmet, illetve megkérdezni kapitány úrtól, hogy 
nekem vannak olyan adataim, hogy 2014. januárjában a nyomozások során, vagy a 
felderítések során nagyon kevés eszközzel rendelkezik a megyei kapitányság. 
Nekem egy ilyen adatom van, személyesen egy nyomozótól, hogy egy db. digitális 
fényképezı jut egész Fejér megyére. Nem tudom, hogy ez így igaz-e? De Én 
mindenképpen azt mondanám át kellene csoportosítani és ezt mindenképpen 
erısíteni ezt az oldalt és honnan lehetne pénzeket átcsoportosítani, hiszen gyakran 
halljuk, hogy nincs elég erıforrás, egy  2014. májusi adat szerint újabb traffipaxok 
beszerzése lett szükségessé 160 mobil és 365 fix ilyen mérıberendezés. Én azt 
gondolom, hogy ebbıl lehetne nyugodtan átcsoportosítani, nem tudom, hogy ki a 
döntéshozó ebben, vagy hogyan folyik itt az átcsoportosítás. Ezt azért is merem 
mondani, mert elhangzott itt hogy a baleseti statisztikák szerint évek óta a 
gyorshajtás a legfıbb baleseti tényezı, Én találtam egy másik statisztikát és kicsit 
kiegészíteném ezzel, az abszolút és a relatív gyorshajtás. A traffipaxokkal csak az 
abszolút gyorshajtás mérhetı és nekem egy olyan statisztika van a birtokomban, ez 
egy 2010-es adat, országos szinten 15.064 jármővezetıi hibából eredı esetet 
észleltek, vagy mértek és ennek összesen 124, tehát kevesebb, mint 1 % az, ami a 
relatív gyorshajtásból adódok. Magyarul ez azt mutatja, hogy ez a szám, hogy a 
traffipaxos mérésekkel nem elızhetık meg hatékonyan ezek a balesetek és azt 
gondolom, hogy más eszközöket kell kitalálni, hogy a relatív gyorshajtás aránya is 
csökkenjen.  
Még egy dolgot szeretnék megjegyezni – nagyon örülök, hogy külön mondatba, vagy 
bekezdésbe került az Ozora fesztivál és azt gondolom, hogy a tavalyi eset indokolja, 
hogy szintén idén is szigorú ellenırzés alá vonják ezt a területet abban az 
idıszakban, hiszen mindannyiunk közös célja, hogy ez a fesztivál ne váljon egy 
drogtanyává és a gyerekeinket, meg a fiatalokat megóvjuk ezektıl a 
bőncselekményektıl. Köszönöm szépen. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
  
Köszönöm szépen, az áramforrás az látom ingadozik, így az 5 percek is (…), de nem 
élt vele Frakcióvezetı úr és ezt meg szeretném köszönni. Megadom a szót Tóth 
Erika frakcióvezetı asszonynak. 
 
Tóth Erika – megyei képviselı: 
 
Köszönöm szépen. 
Örömmel olvastuk a beszámolóban és hallhattuk is Fıkapitány úrnak a 
beszámolójából, hogy javultak a mutatók Fejér megyében, jobb az országos átlagnál, 
több a rendır, több a szolgálat, jobb a szolgálat. Ezt a frakciónk nevében szeretném 
megköszönni Önöknek a tevékenységüket és úgy gondolom, hogy nagyon is kiterjedt 
a rendırségnek a munkája, hiszen az életnek szinte valamennyi területén Önöknek 
meg kell jelenni, ott kell lenni és hát a ezt a megyei polgárok, akiket mi képviselünk, a 
nevükben is köszönjük szépen, hogy helytállnak és segítenek bennünket.  
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Ugyanakkor az anyagban is szerepel és Önök is nagyon jól tudják, hogy valójában a 
legfontosabb – én úgy gondolom, hogy a megelızés, a prevenció, erre kell a 
legnagyobb figyelmet fordítani és az Én felfogásom szerint olyan a világ, amilyen az 
ember, amilyenek mi vagyunk, a környezetünk és sajnos az embernek vannak 
hiányosságai. Ez például a vagyonvédelemben nagyon jól megtapasztaltam a saját 
településemen, amikor közel egy vagy két hét alatt 7-8 házba sikerült betörni a 
betörıknek, de nem is kellett betörni, csak bemenni, mert hogy nyitva voltak az ajtók, 
nyitva volt a kocsi ajtó. Ebben is lehetne az embereket segíteni, hogy mi az amire 
jobban figyeljenek oda, tehát igazából kicsit saját maguk ellen is védeni úgymond az 
embereket és ehhez Én is azt szeretném kérni, hogy jobban ki kellene használni 
esetleg azokat a kommunikációs fórumokat, amelyeket általában minden településen 
azért már rendelkezésre állnak, vagy akár megyei szinten is rendelkezésre állnak. Én 
további jó munkát kívánok Önöket és köszönöm szépen a tájékoztatójukat. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen, megadom a szót Iván János frakcióvezetı úrnak. 
 
Iván János – megyei képviselı: 
 
Köszönöm szépen. 
Tisztelt Elnök úr, Képviselıtársaim, Fıkapitány-helyettes úr,  
Fıkapitány úr! 
(Bár érdekes a megszólítás, mert a fıkapitány-helyettes mégiscsak rangban, 
beosztásban is magasabb etekintetben) 
 
Olvastam a beszámolót, kielégítı és alapos és amit Fıkapitány úr szóban 
hozzáfőzött az vagy kiegészítette, vagy megerısítette ezeket a leírt dolgokat, amibıl 
az látszik – mind mőszaki ember mondhatom azt, hogy a statisztika esetenként 
félrevihet gondolatokat, látszik az, hogy a 2012-es 2013-as összehasonlításban 
valami erıteljesebben javult, valami erıteljesen romlott éppen azért, mert valami 
kiugró esemény azt torzította. Összességében talán az a leglényegesebb, hogy a 
folyamatok milyen irányban hatnak és milyen irányú a gondolkodása vezetésben a 
rendırségnél, hogy melyik az a hangsúlyos kérdés, amit meg kell ragadni.  
 
Azt sajnálatosnak gondolom, hogy a közterületen a jelenlét a csökkent, bár azt meg 
örömmel tapasztaltam az elmúlt idıszakban, hogy gyalogos járırrel találkoztam, amit 
nagyon ritkán lehetett látni, mert mindannyian hozzászoktunk, hogy kocsiban ülünk 
és arrébb gurulunk akár 2-300 métert is, de én úgy vélem, hogy sok mindent nem 
lehet akkor észrevenni, hogy ha nem járjuk végig az utat.  
Ezt azért is mondhatom, hogy az utak állapotára vonatkozóan, ami esetenként a 
rendıri munkát is érinti, hogy kitesznek táblákat, azzal javítanak meg egy utat egy 
60-as táblával. Elég sokat kerékpározok és a teljesen másképp látszik az útnak a 
minısége biciklivel, mint személyautóval, ahol átzöttyen az autó és észre sem 
vesszük azokat a hibákat. Tehát ebbıl a szempontból én nagyon fontosnak érzem és 
azt gondolom, hogy  rendıri munka közelebb kerül a lakossághoz. 
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Amit Én szeretnék kérdezni és tán ez lehet, hogy az önkormányzatra vonatkozik, az 
anyagban nem láttam, hogy lenne együttmőködés a KEF-el, ami a megyei 
önkormányzat mőködésében. Igazából azt sem tudom, hogy van, vagy nincs, mert az 
elmúlt években erre vonatkozó beszámolót sem láttam, de azt tudom, hogy korábbi 
években ez nagyon eredményes volt  a Kábítószer Egyeztetı Fórum, melyben sok 
szerv részt vett, a rendırség is, én azt gondolom, hogy a tudatformálásban, a 
közvélemény tájékoztatásában nagyon nagy szerepe volt és én ezt eredményesnek 
is értékelem. Vannak felsorolások a DADA program és egyéb, amelyben a rendırség 
szerepet vállal, de ezt az önkormányzati együttmőködést én nem találtam.  
 
A traffipaxokra vonatkozóan ugyanazt, most már kb. 4 éve nem szaladtam bele 
egyetlen egy gyorshajtásba sem, de akkor is esetenként (…) amit Fıkapitány úr 
mondott és ez az elvárás, hogy nem lesbıl, „sunyi módon” , hanem a balesetek 
megelızésére vonatkozóan, azt gondolom, hogy ezt minden vezetınek, lakosnak el 
kell fogadni és ha ez a szemlélet, akkor én ezt maximálisan tudom támogatni, de azt 
is hozzá kell tennem, hogy ez sajnos nem minden esetben van így és nekem 
egyáltalán nem szimpatikus az, hogy – amit Árgyelán képviselı úr is mondott, hogy 
több száz traffipax-szal fog bıvülni az ellenırzés lehetısége, ez egy egyszerő 
pénzbehajtásnak minısül, az látszik, hogy a forgalom ritmusa az csökken egyébként 
– ez valószínőleg a büntetéseknek is az eredménye, másrészt az eszméletlen magas 
üzemanyag áraknak. Tehát mindenki próbál spórolni, akár autópályákon is lassabb 
az ütem szerintem, mint 5-10 évvel ezelıtt.  
 
Én azt a nyitottságot és azt a korrektséget, amelyet a rendıri vezetés részérıl 
tapasztalok ezt köszönöm és ilyen értelemben kívánok Önöknek a késıbbiekben is jó 
munkát és eredményes tevékenységet. Köszönöm szépen. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen. A KEF az átkerült a kormányhivatalhoz és az együttmőködést ık 
koordinálják, azt nem tudom, hogy milyen alapon van a rendszer.  
 
Több hozzászólót nem látok, válaszadásra megadom a szót Fıkapitány úrnak. 
 
dr. Varga Péter – fıkapitány: 
 
Árgyelán úrnak a kérdéseire, felvetéseire: ha szubjektív biztonságérzet már stagnált, 
az már egy pozitív dolog, és nem romlik. Ezen javítani könnyebb, illetve bocsánat 
nehezebb, elrontani sokkal könnyebb. Amit mondtam továbbra is tartjuk, a 
kistelepülések, ott 3 kg. krumpli, hogy ha bemásznak a kertbe, ott legalább akkora a 
szubjektív biztonságérzet csökkenést jelent, mintha itt Fehérváron 4 vagy 5 betörés. 
Ez teljesen biztos. Erre nagyon oda kell figyelni. Élünk azokkal a lehetıségekkel, 
amikkel a törvényhozók felhatalmaztak minket, itt gondolnék a szabálysértési 
ırizetre, azért is próbáltuk azt a rendszert megalkotni, hogy még hatékonyabban 
legyen a szabálysértési ırizet, mint ami eddig volt.  
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Bőnmegelızés: Én azt gondolom, hogy országos összehasonlításban, bár nem az 
én tisztem megítélni, Fejér megye élen jár ebben. Nekünk olyan komplex 
programjaink vannak, amik nem biztos, hogy máshol megvannak. Három héttel 
ezelıtt volt a Bőn, baleset anti-dopping napok itt a Pláza mellett, rengeteg ember volt 
és tényleg pontosan az volt a lényege, hogy ismerjék meg a rendıröket, lássák, hogy 
milyen eszközökkel dolgoznak, mik a problémák, mire kell vigyázni, azért volt ez a 
neve: Bőn, baleset, anti-dopping, még azt is behoztuk a sportolókkal kapcsolatosan 
az anti-doppingot, de továbbra is azt gondolom, hogy ez mindig fı profil a 
bőnmegelızés és nagyon nagy hangsúlyt fektetünk rá és próbálunk még 
hangsúlyosak lenni és még jobban nyitni az óvodás, kisiskolás kor felé, hogy már a 
kezdetektıl induljon el a rendırség és a rendır iránti bizalom, ami jó egyébként. Az 
Ovizsaru az innen indult, az Fejér megyei program és nagyon hatékony és nagyon 
korrekt program.  
 
Az, hogy 2014. januárjában egy db. digitális fényképezıgép, az éppen hol volt, ezt 
nem tudom megmondani, de ez egy olyan abszurd dolog, ami természetesen nem 
igaz, tehát minden rendıri egység, akinek az a dolga, hogy rögzítsen képeket, 
rendelkezik digitális fényképezıvel, elképzelhetetlen, tehát itt van megyei Bőnügyi 
Technikai Osztály minden városban van bőnügyi technika, elképzelhetetlen az, hogy 
nincsen. Ha valami úton módon ez a forrás úgy be tudna jönni, hogy lássam én is, 
tehát az információ eljusson hozzám, nagyon szívesen megvizsgáltatom a dolgot, de 
nem tudom elképzelni, tehát mindenki a megfelelı eszközállománnyal rendelkezik. 
Nagyon szomorú lennék, ha valahol ez problémát okozna. Saját kudarcomként 
élném meg.  
 
A traffipax beszerzését, azt meghagynám Vezérırnagy úrnak, mert ez országos 
program, hogy mi hogyan kerül átcsoportosításra, vagy hogyan kerüljön, egy biztos 
és ezt továbbra is tartom, keményen ellenırzöm és saját magam is ellenırzöm, hogy 
a maga a traffipaxnak az alkalmazása az olyan legyen, mint amit itt elmondtam. Ha 
nem ilyennel találkozom, azonnal megállok és intézkedek. Volt már rá példa, nem 
egyszer.  
 
Ozora fesztivál: úgy gondolom, hogy még sokkal jobb biztosítást fogunk az idén 
eszközölni, mint tavaly. Tanultunk egy csomó mindent a tavalyiból is, még 
hatékonyabbat és nagyon keményen el fogunk járni – törvényesen természetesen 
azokkal szemben, akik a Magyarországnak a jogszabályait nem tartják be. Úgyhogy 
ebben én csak azt tudom mondani, hogy biztos vagyok benne, hogy megfelelı lesz a 
rendıri biztosítás.  
 
Képviselı asszony köszönöm szépen a dicséretet, teljesen egyet értek, hogy a 
megelızés a legfontosabb, sokkal jobb megelızni a bőnt, mint után üldözni, és 
sokkal olcsóbb is. A vagyonvédelemre is igyekszünk nagyobb hangsúlyt fektetni, itt 
azért vannak már szakosodott olyan cégek, akik jobban foglalkoznak vele, mint a 
rendırség, de ettıl függetlenül nekünk ugyan úgy kell, fıleg idıseknek, fıleg a 
kistelepüléseken, ahol szokás, hogy fennhagyom a kulcsot a szögön, beteszem a 
lábtörlı alá, nyitva hagyom az ajtót, mert 35 évig nem jöttek be, de lehet, hogy a 36 
évben be fognak jönni és az sajnos megint a szubjektív biztonságérzetet csökkenti 
nagymértékben, ha valaki így sértetté válik, ezét is a Bőn, balesetmegelızési 
napoknak volt két tematikus napja is, és az egyiknél kimondottan a célcsoport az 
idıskorúak voltak.  
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Azokra a problémákra hívjuk fel a figyelmet és tudjunk nekik olyan eszközöket adni, 
pl: nem tudom hány százat meghaladta azoknak az eszközöknek a kiosztása, 
amelyek ajtó kitámasztók, ami fotocellával mőködik és  ha valaki bemegy, akkor 
hangjelzést ad, tehát ha  már nem zárja az ajtót, de legyen egy olyan eszköz, amivel 
hallja, hogy ha mennek be. Tehát ezt is megtettük három héttel ezelıtt, de ez 
folyamatosan egész évben mennek ezek a programok és eljárunk nyugdíjas 
klubokba, ez a két legveszélyeztetettebb korosztály, a gyermekkorúakat, 
idıskorúakat kifejezetten preferáljuk ebbıl a megelızési szempontból.  
 
Iván János úr köszönöm szépen szintén a dicsérı szavakat. Gyalogos rendır: 
Országos Rendırfıkapitány úr egyértelmő utasítása lehetıség szerint, illetve 
majdnem minden esetben a szolgálatnak az 50 %-át a rendır gyalogosan töltse. Azt 
gondolom, hogy sokkal jobban növeli a szubjektív biztonságérzetet a gyalogos 
rendır látványa, hatékony is, polgárbarát is. Beszélgetni lehet vele, be tud menni ide-
oda-amoda, polgármesterekkel tud kapcsolatot tartani, tehát ez egy elvárás és nem 
is szándékozunk ezen változtatni, meg az országos rendırfıkapitányság vezetése 
sem szándékozik ebben, sıt még mondhatom azt is, hogy két nappal ezelıtt volt 
sajtóhír, hogy Székesfehérváron most kerékpáros rendırök is lesznek már, ami még 
hangsúlyozottabban tudnak arra figyelni, hogy ezeket a közterületeket jobban 
bejárják, a tereket, ahol problémák vannak, a Plázával szembeni téren volt legutóbb, 
hogy összetörték a padokat, jobban tudjuk kontrollálni és el tudjunk járni azokkal 
szemben, akik nem tisztességesen viselkednek. 
 
A KEF-el kapcsolatban annyit tudok mondani, hogy továbbra is tagjai vagyunk és 
mindent megteszünk a kábítószer-megelızés szempontjából is. Köszönöm szépen. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen. Megadom a szót Vezérırnagy úrnak.  
 
Dr. Balogh János – Országos Rendır-fıkapitány Helyettes: 
 
Tisztelt Elnök Úr, Tisztelt Közgyőlés! 
 
Az Országos Rendır-fıkapitány Úr nevében tisztelettel köszöntöm Önöket. 
Igyekszem nagyon röviden néhány gondolatban alátámasztani, vagy kiegészíteni a 
Fıkapitány úr által elmondottakat.  
 
Elıször is néhány mondatot a traffipaxokról, vagy általában a közúti sebesség-
ellenırzésrıl. 2004-2006-os években a Belügyminisztériumban volt szerencsém 
dolgozni és annak jogszabálynak az elıkészítı munkáiban is részt vettem, amit ma 
úgy hívunk, hogy objektív felelısség. Már abban az idıszakban is nehéz volt 
elfogadtatnunk a döntéshozók egy jelentıs részével, hogy bizony van összefüggés 
objektív sebesség túllépés és a relatív sebesség túllépés között és van összefüggés 
az objektív sebesség túllépés és a baleseti mutatók között. Hiszen ha nem lenne, 
akkor ma nem beszélhetnénk arról, hogy az Európai Unió úgynevezett Fehér 
könyvének a célkitőzéseit Magyarország elsık között teljesítette, ami pedig arról 
szólt, hogy a 2001-es közúti halálozási adatokat 2015-re felére kell csökkenteni.  
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Nekünk ez sikerült, jóval korábban, de még 2008-ban sem hitték el, de még 2009-
ben sem, hogy ez be fog következni. Aztán mint ahogy a dolgok természetébıl 
általában adódik, egy kicsi fáziskéséssel mennek át az üzenetek, az ingerek, így az 
objektív sebesség túllépésnek a felelısségi rendszerének a kialakításában is el 
kellett következni néhány évnek, hogy végre megértsék az emberek, hogy bizony 
nem lehet egy olcsó jogi trükkel kibújni a felelısség alól, mert ha megteremtjük ezt a 
lehetıséget, hogy kibújjanak, ki is fognak bújni az emberek, legalábbis nagyon nagy 
százalékuk, akkor meg mire vannak a szabályok, hogy ha nem tudjuk érvényesíteni 
ıket. Ma Magyarországon kevesebben halnak meg közúti balesetben, mint a ’60-as 
évek közepén. Azt gondolom, hogy ez önmagában is igazolja a sebesség mérésnek 
a szükségességét. Az természetesen továbbra is elvárás az Országos Rendır-
fıkapitány úrnak, teljes rendıri vezetésnek – úgy gondolom az állampolgároknak is, 
hogy az valóban olyan helyeken történjen, ahol közvetlen, vagy közvetlenebb 
kapcsolat, összefüggés van a közúti balesetek és az esetleges sebesség túllépések 
között. 
 
Nyílván lehetne azt mondani, hogy biztosan elég kevesebb traffipax a közútakra, de 
van olyan vélekedés, ami azt mondják, hogy miért nincs több. Hiszen a szabályokat 
mindenhol be kell tartani, a mellékutakon, a fıutakon és az autópályákon is, a lakott 
területen belül és kívül is, ennek az ellenırzésére pedig valamilyen eszközökre 
szükség van. Természetesen mi is érezzük a társadalom teljesítıképességét, 
másrészt mi is részesei vagyunk a társadalomnak és nem szeretnénk olyan 
szerepbe helyezkedni, hogy csak a pénzbehajtás dominál a traffipaxok 
elhelyezésénél. Úgyhogy természetesen nagyon alapos elıtanulmányok és felmérés 
elızi meg egy-egy ilyen fix telepítéső kamera kihelyezésének a helyszínének a 
megállapítását és természetesen a mobil eszközöknek az alkalmazása is igazodik ez 
ilyen elızetes felmérésekhez.  
 
Csak annyit szeretnék elmondani Önöknek, hogy sokszor hivatkozott és 
nagyságrendileg, lakosság és terület szempontjából nagyságrendileg 
Magyarországhoz mérhetı Nyugat-Európai országokban 3-10 szerese a 
sebességmérı berendezések száma az általunk beszerzendıkkel együtt, 
meglévıkhöz képest is. Úgy gondolom, hogy ez a tudatformálás néhány éven belül 
teljesen elfogadott lesz a társadalom és a közlekedık körében, mert ha emlékszünk 
arra és Önök az ország nyugati felén lakva talán elıbb jutottak Ausztriába, mint a 
keleti országrészben élık, de amikor kiléptünk a határon, akkor utána valahogy be 
tudtuk tartani a sebességhatárokat a lakott településen belül is, mert ott kiállt a 
rendır és megbüntetett, itt meg nagyon hosszú procedúra következett be, aminek – 
ahogy mondtam az elején a kimenetele eléggé kétséges volt. Úgyhogy Én kérem 
Önöket, hogy értsék meg, hogy ez nem az autósok ellen van, nem a lakosság ellen 
van, hanem éppen a lakosságért. Hiszen ha az elmúlt években a tendenciák 
megfordultával kimutatjuk, hogy hány honfitársunk – most nagyon durva kifejezést 
mondok – nem halt meg az utakon, - azt gondolom, ha egyet fel tudnánk mutatni, 
már megélte, de a több száz, vagy több ezer ilyen módon túlélı honfitársunk az 
mindenképpen igazolja ennek a programnak a helyességét.  
 
Köszönöm szépen azt is, ha segítenek bennünket abban, hogy megtaláljuk azokat a 
helyeket, ahol valóban a leghatékonyabban alkalmazhatjuk ezeket, vagy más 
technikai eszközeinket.  
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A szubjektív biztonságérzet: valóban sokat küszködtünk a statisztikai adatok 
javításával, aztán valahogy az emberek még sem érezték azt, hogy javulna a 
környezetükben a közbiztonság. Éppen ezért a szemléletváltásunk egyik jeleként az 
ország észak-keleti 5 megyéjében 2013. szeptember 25-tıl a készenléti rendırség 
bevonásával, szakmai vezetésével egy olyan programot indítottunk el, ami arról szól, 
hogy közelebb kerülünk a lakossághoz, több gyalogos járırszolgálatot vezénylünk és 
minden településnek az aktuális közbiztonsági helyzetéhez igazítjuk az ott megjelenı 
rendırök számát, a megjelenési idejét és a megjelenés idıtartamát. Ez azt jelentette, 
hogy voltak települések, ahol 24 órában jelen volt rendır, voltak ahol napi 
ellenırzéseket folytattunk, voltak ahol 2, vagy 3 naponta visszatérı ellenırzéseket. 
Egyrészt javultak az objektív mutatók, mert átlagosan olyan 10-15-20 % környéki 
bőncselekmény szám visszaesés volt regisztrálható, másrészt pedig oly mértékben 
ezt az objektív adatot is messze túlszárnyalóan javult az állampolgárok szubjektív 
biztonságérzete, hogy az Országos Rendır-fıkapitány urat és a Belügyminiszter urat 
arra sarkallta, hogy az egész országra kiterjesztjük ezt a mintaprogramot, mert az 
eredmények mindenképpen magabiztossá tesznek bennünket, viszont azt is el kell 
mondanom, hogy a készenléti rendırség bár nagy létszámú, akkora még sem, hogy 
a teljes ország igényét ki tudjuk ilyen tekintetben szolgálni, ezért kormányzati 
forrásból, Belügyminiszter úr kezdeményezésére elég jelentıs pénzeszköz került  a 
rendırséghez azzal a céllal, hogy a helyi, területi rendıri szervek közterületi jelenlétét 
fokozzuk a saját állományukból, természetesen a készenléti rendırség továbbra is 
esetileg, vagy ha nagyon szorít valahol a cipı, akkor hosszabb távon is megerısítni 
majd a szerveket, de elsısorban a helyi problémákat a helyi rendıri erık oldják meg. 
Túlóra, pénzben megváltott túlóra módszerével fogjuk ezt a jelenlétet biztosítani. Én 
nagyon remélem, hogy rövid idın belül, vagy ha elıbb nem akkor a következı ilyen 
beszámoló alkalmával Önök is vissza tudják jelezni ennek a pozitív hatását, 
egyébként ez a programunk 2014. július 1-jén reggel 6 órától indul, erre a terveket a 
megyei rendır-fıkapitányok már elkészítették, elküldték nekem, azokat 
felülvizsgáljuk és annak megfelelıen a szükséges pénzügyi forrást, technikai, 
személyi és szakmai támogatást minden területi szerv meg fogja kapni és valóban 
igaz, ha települések lakói látnak két rendırt elsétálni az utcán naponta, vagy 
kétnaponta, sokkal nyugodtabbak, mint ha azt bizonygatjuk nekik, hogy 2-3-5-el, 
vagy 100-al kevesebb bőncselekmény történt a településen, mint amennyi tavaly. A 
kettı összefügg és ezt az összefüggést kell nekünk folyamatosan figyelemmel 
kísérni. Egy azonban biztos és ezt megint csak az elmúlt több mint fél év tapasztalata 
alapján mondhatom Önök nélkül, azt itt élık nélkül nem fog menni ez sem. Tehát Én 
nagyon kérem Önöket, Önökön keresztül Fejér megye valamennyi lakóját, hogy 
bizalommal forduljanak a rendırök felé, akik az utcán sétálnak, egész nyugodtan 
szólítsák meg, mondják el nekik a problémáikat mondják el nekik a tapasztalataikat, 
hívják fel a figyelmüket arra, hogy láttak egy gyanús idegent itt a környéken, majd a 
rendır megteszi a szükséges intézkedéseket és a rendır pedig olyan feladattal, 
olyan utasítással látja el a szolgálatát, hogy nem az indokolatlan problémakeresés és 
a nem a büntetés feltétlen szándéka kell hogy vezérelje a napi szolgálatát, hanem a 
lehetı leghasznosabbak – ez a kifejezést szeretném hangsúlyozni – lehetı 
leghasznosabbak legyenek az adott közösség, a honfitársaink számára. Úgy 
gondolom, hogy erre a rendırség ma már alkalmas, a rendıri állomány megérett, 
nagyon sok fiatal kollégánk van, de ezeket a fiatal kollégákat egyben tudjuk is 
viszonynak könnyebben tanítani, mint hogy ha régi rossz szokásokat kellene a 
rendırségnek megváltoztatni és új jó szokásokat bevezetni.  
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Összességében köszönöm a Fıkapitány úr által nekem jelentettek alapján a Fejér 
Megyei Rendır-fıkapitányság támogatását, amelyet az Önök irányából megkapott, 
illetve a lakosságtól megkapott, gratulálok Fejér megyének, hogy három NB1-es 
labdarúgó csapata van, most nehéz helyzetben vagyok, hogy azt kívánjam, hogy 
legyen még egy jövıre, vagy még kettı, de ha lesz, azt is meg fogjuk oldani. A 
készenléti rendırség, a Fejér Megyei Rendır-fıkapitányság sport rendezvényeinek a 
biztosításában tevılegesen, a szükséges létszámban minden alkalommal részt fog 
venni, tehát ezt ilyen módon a saját feladatunknak, a saját feladatomnak is tekintem.  
Kívánom Önöknek, hogy azok a kedvezı tendenciák, amirıl a megyei rendır-
fıkaptány úr az imént beszámolt azok kiteljesedjenek, érezzék és élvezzék a 
biztonságot, ezt mi lehetıségeink szerint teljes körően támogatni fogjuk. Köszönöm, 
hogy meghallgattak. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen, ezzel a vitát lezárom, szavazás következik a határozat-
tervezetrıl. 
 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. Megállapítom, hogy 14 igennel, 0 nemmel, 3 tartózkodással a 
beszámolót a közgyőlés elfogadta. 
 

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
55/2014. (VI.26.) önkormányzati határozata 

 
Fejér megye 2013. évi b őnügyi, közbiztonsági helyzetér ıl szóló beszámoló 

elfogadásáról 
 
Fejér Megye Közgyőlése megtárgyalta a Fejér Megyei Rendır-fıkapitányság 2013. 
évi bőnügyi, közbiztonsági helyzetérıl szóló beszámolót és azt elfogadta. 
 
A közgyőlés elismerését és köszönetét fejezi ki a Fejér Megyei Rendır-fıkapitányság 
felé a közrend és a közbiztonság védelme területén kifejtett tevékenységéért. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
 
Szeretném megköszönni Fıkapitány úr és Vezérırnagy úr jelenlétét a 
közgyőlésünkön, további jó munkát kívánok. 
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2. 1. Javaslat a Fejér Megyei Önkormányzat 2014. évi  költségvetésének 
módosítására  

 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Tájékoztatom Önöket, hogy az önkormányzat könyvvizsgálója által készített 
vélemény a szerveren elhelyezésre került. 
 
Megadom a szót dr. Sükösd Tamás elnök úrnak. 
 
Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
Elnök Úr, Tisztelt Közgyőlés! 
 
A bizottság többségi szavazattal fogadta el az elıterjesztést és ajánlja elfogadásra a 
közgyőlésnek is. Köszönöm. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Megnyitom a napirend felett a vitát, kinek van kérdése, véleménye, hozzászólása? 
 
Ilyet nem látok, kérem szavazzunk. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. 14 igen, 0 nem, 3 tartózkodással a módosítás elfogadásra került. 
 
  

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
5/2014. (VII.2.) 

önkormányzati rendelete 
 

A Fejér Megyei Önkormányzat 2014. évi költségvetésé rıl szóló 1/2014. (I. 10.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 
 
(A rendelet teljes szövege, mellékletekkel együtt a jegyzıkönyv mellékletét képezi) 
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3. 6. Javaslat a területi szint ő helyi népszavazás kezdeményezésére 
jogosult választópolgárok számáról szóló rendelet m egalkotására  

 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Megadom a szót dr. Sükösd Tamás elnök úrnak. 
 
Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
Elnök úr, Tisztelt Közgyőlés! 
 
A bizottság az eredeti elıterjesztést fogadta el többségi szavazattal és ajánlja 
elfogadásra a közgyőlésnek is. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen, megadom a szót Árgyelán János frakcióvezetı úrnak. 
 
Árgyelán János – megyei képviselı: 
 
 
Köszönöm a szót Elnök úr. 
Tisztelt Elnök Úr, Tisztelt Közgyőlés! 
 
Én azt gondolom, hogy a társadalmi kezdeményezéseket erısíteni kell és minél 
nagyobb teret kell biztosítani az embereknek, hogy a véleményüket, gondolataikat 
elmondják. Én egy módosító indítvánnyal élnék, 10 % legyen ez a határ, a 20 % 
helyett. Köszönöm szépen. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen.  
Elıször a módosító javaslatról szavazzunk. Kérem szavazzunk. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. 4 igen, 12 nem, 1 tartózkodással a módosító javaslat nem került 
elfogadásra. 
 
Szavazzunk az eredeti javaslatról. 
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SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen, 13 igen, 0 nem, 4 tartózkodással a javaslat elfogadásra került. 
 
  

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
6/2014. (VII.2.) 

önkormányzati rendelete  
 

a területi szint ő helyi népszavazás kezdeményezésére jogosult 
választópolgárok számáról 

 
(A rendelet teljes szövege a jegyzıkönyv mellékletét képezi) 
 
 
4. 2. Javaslat Fejér Megye Közgy őlése 2014. II. félévi üléstervére  
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Megadom a szót dr. Sükösd Tamás elnök úrnak. 
 
Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
Tisztelt Közgyőlés! 
 
A bizottság egyhangú szavazattal fogadta el az elıterjesztést és ajánlja elfogadásra. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Megnyitom a napirend felett a vitát, kinek van kérdése, véleménye? 
Ilyet nem látok, kérem szavazzunk. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Megállapítom, hogy 17 egyhangú igennel a javaslat elfogadásra került. 
 

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
56/2014. (VI.26.) önkormányzati határozata 

 
Fejér Megye Közgy őlése 2014. II. félévi üléstervér ıl 

 
Fejér Megye Közgyőlése megtárgyalta és elfogadta a közgyőlés 2014. II. félévi 
üléstervét, amely a jelen határozat mellékletét képezi. 
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5. 4. Tájékoztató a nyugdíjvárományok ügyfelekkel t örtén ı 

egyeztetésér ıl 
 
 
 Elıterjesztı: Dr. Bartucz Sándor 
   igazgató úr 
 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszöntöm az ülésen megjelent dr. Bartucz Sándor Igazgató urat, megkérdezem 
kíván-e rövid szóbeli kiegészítéssel élni. 
 
Dr. Bartucz Sándor – igazgató: 
 
Tisztelt Elnök úr, Tisztelt Közgyőlés! 
 
Köszönöm a lehetıséget. A tájékoztató, amit készítettünk igen rövidre sikerült, nem 
akartam húzni, hat és fél oldalban, jóval rövidebb lett, mint a tavaly decemberi, a 
tájékoztatás a nyugdíjrendszer változásairól, s már decemberben is tettünk említést 
errıl az új, add fogalmazzak így jogintézményrıl, nevezetesen a nyugdíjvárományok, 
vagy nyugdíjjogosultságok egyeztetésérıl. 
 
Új helyzet alakul ki, a 2013. január 1-jétıl a munkálatok elkezdıdtek és ahogy már 
decemberben is jeleztem, hogy Fejér megyében igen sokan éltek az adategyeztetés 
lehetıségével, közel 3500-an éltek ezzel napjainkig és közeljövıben elkezdıdik az 
úgynevezett hivatalbóli adategyeztetés és azért is örülök, hogy lehetıséget kaptunk, 
hogy minden félreértést megelızzünk. Itt nem arról van szó, hogy a polgárok ellen 
indítunk eljárást, úgymond hivatalból, hanem a polgárok érdekében. Ahogy az 
anyagban is olvasták a célok egyértelmőek, magyarul még az aktív életszakasz 
során tisztázódjanak a nyugdíjvárományok, nyugdíjjogosultságok, hogy ne a 
nyugdíjazáskor kelljen rohangálni, adatokat beszerezni és csodálkozva látni, hogy a 
társadalombiztosítás nyilvántartásában nem azok az adatok szerepelnek rólunk 
amelyeket magunk részérıl gondoltunk. Sajnos ez tapasztalat, nevezetesen ezeknek 
a nagy része, ezen problémák nagy része és a jogviták nagy része is a jogellenes 
foglalkoztatásokra vezethetık vissza, hiszen nagyon sokan abban a hitben vannak, 
hogy azok az adatok szerepelnek a nyilvántartásokban – gondolok itt szolgálati idı, 
illetve kereseti adatokra, amelyeket ık gondolták.  
Sajnos a tapasztalatok nem ezek. Tehát a közeli jövıben a nyár vége felé, július-
augusztus hónapban elindul a hivatalbóli adategyeztetés. Ez azt jelenti, hogy minden 
érdekelt, nevezetesen az 1955 és 1959 között születettekrıl van szó, az lesı 
korcsoportot ık képezik. Egyszerő a számítás, mert valahogy a számmisztika alapján 
2014-ben vagyunk és az 55-59 között születettek 55-59 évesek is, valahogy ez így 
jött össze a kezdetnél. Az ı esetükben semmiféle intézkedés, lépés, jelentkezés nem 
szükséges. A nyugdíjbiztosítási szervek mindenkit írásban tájékoztatni fognak az 
eljárásról, a céljáról, a menetérıl és az eljárás megindítását követıen – nagyon 
fontos határidı, 10 napon belül végzéssel kimutatást kap minden érdekelt a 
társadalombiztosítási nyilvántartásban lévı adatairól.  
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Ez teljesen újszerő a múlthoz képest, hiszen a múltban, amikor szolgálati idı 
elismerést kért valaki, akkor ıneki kellett úgymond élbıl benyújtania a bizonyítékait 
és várta a hatóság döntését. Itt megfordult, itt kérem a hatóságnak kell összeszedni a 
nyilvántartásából a szükséges adatokat, amelyekkel rendelkezik és megküldeni az 
érintettnek. Az érintettnek 90 nap áll rendelkezésére észrevételt tenni, bizonyítékokat 
elıterjeszteni, stb. Az egyeztetés megtörténte után az eljárást pedig határozattal 
zárul, jogorvoslat lehetıségének biztosításával természetesen. Tehát a cél az, hogy 
egy adott idıszakra nézve úgymond egy határozat lezárt végleges adatok birtokába 
kerüljön az érintett személy. Ez természetesen nem azt jelenti, hogy ezt késıbb nem 
lehet módosítani, hiszen új tények, esetében minden további nélkül ez a határozat 
módosítható lesz.  
 
Ami a nagyságrendet illeti és sokáig nem rabolnám az idejüket, mert az eljárás 
menetérıl nem kívánok külön beszélni, nagyságrendileg ez úgy néz ki, hogy ez az 5 
éves korosztály kb. 500 ezer fı, egészen pontosan 490 ezer fı esetében kerül sor 
országosan az adategyeztetésre. Fejér megyében ez a szám 20920 fı tehát az ı 
esetükben kezdjük el ezt az eljárást, ez 2014. december 31-ig kell elkezdeni. Jó 
lenne befejezni 2015. végére, hiszen a következı korcsoportnak indulni kellene. 
Várhatóan csúszások lesznek, ütemezések elkészültek legalábbis a tervezet, a 
szakmai iránymutatást ellátó Országos Nyugdíjbiztosítási Fıigazgatóság részérıl, 
ami azt jelentené, hogy Fejér megyében változatlan létszámmal havi +1647 ügyet 
kellene indítanunk, illetve elintéznünk. Hát ennek várhatóan nem fogunk eleget tenni 
így egy ilyen ütemezésben és feltételezésem szerint a nyugdíjtörvény e paragrafusa 
is módosításra kerül.  
 
Bízom abban azonban, hogy feladatainknak eleget tudunk tenni és a polgárok 
megelégedésére tudjuk e tervezett feladatainkat teljesíteni. Köszönöm szépen 
megtisztelı figyelmüket, ha kérdésük van természetesen állok rendelkezésükre. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen, egy kicsit maradjon Igazgató úr. Megnyitom a napirend felett a 
vitát, megkérdezem kinek van kérdése, véleménye, javaslata. 
 
Árgyelán János frakcióvezetı úré a szó. 
 
Árgyelán János – megyei képviselı: 
 
Köszönöm a szót Elnök úr. 
Tisztelt Elnök úr, Tisztelt Közgyőlés, Tisztelt Igazgató úr! 
 
Ebbıl amit elmondott nekem egy olyan szemlélet körvonalazódik, hogy a hatóság 
van az emberekért és nem fordítva. Én nagyon szépen köszönöm a munkáját és ez 
egy nagyon alapos és fontos beszámoló szerintem. Én fontosnak tartom, hogy az 
információ-áramlás az így megtörténjen és így folyjék és interaktív kapcsolat legyen 
az összességében minden hatóság és az állampolgárok között. Köszönöm szépen 
és további eredményes munkát kívánok. 
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Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen, más hozzászólót nem látok, Én csatlakozva Frakcióvezetı úrhoz, 
Fejér Megye Közgyőlése nevében köszönöm fáradhatatlan hozzáállását és további 
munkájához sok sikert kívánok. 
 
 
Dr. Bartucz Sándor – igazgató: 
 
Köszönöm munkatársaim nevében is. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen, ezzel a közgyőlés a beszámolót tudomásul vette. 
 
 
6. 5. Tájékoztató Fejér megye fogyasztóvédelmi helyz etérıl 
 
 
 Elıterjesztı: Schneider Istvánné igazgató 
   Fejér Megyei Kormányhivatal 
    Fogyasztóvédelmi Felügyelısége 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszöntöm az ülésen megjelent Schneider Istvánnét hölgyet, rövid kiegésztéséhz 
fáradjon az emelvényhez. 
 
Schneider Istvánné – igazgató: 
 
Üdvözlöm Önöket. 
Tisztelt Elnök úr, Tisztelt Fıjegyzı úr, Tisztelt Közgyőlés! 
 
Elıször is ahogy jeleztem, egy rövid köszönettel szeretnék Önöknek adózni. Örülök, 
hogy átadhattam a rövid kis elıterjesztést és ezzel Önöknek is elıtálalhattam 
mindazon munkát, amit az elmúlt idıben igyekeztünk hatóságként az 
állampolgárokért úgy érzem teljes odaadással tenni. Amit nagyon röviden kiemelnék 
az elıterjesztésbıl igazából csak annyi, hogy a legelején beszámoltam az 
elıterjesztésben egy európai kitekintéssel, hogy is alakult ki a fogyasztóvédelem, 
majd ezt követıen a megyei helyzet rövid bemutatására, itt némi statisztikai adattal 
főszereztem a kicsinységünket és ebben kérném esetlegesen az Önök segítségét a 
jövıre vonatkozóan. Ha van lehetıség, segítsék a mi munkánkat akár civil szféra 
megerısítésében, akár a hatósági szféra megerısítésében, mert országos adatokat 
tekintve Fejér megyében a rendelkezésünkre álló 13 fıt igen csekélynek érzem. Én 
köszönettel ténylegesen ezt a pár szót szerettem volna tolmácsolni és kérem, ha 
bármi kiegészítés van, akkor tegyék meg, szeretettel válaszolok. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen, megnyitom a napirend felett a vitát, kinek van kérdése, 
véleménye? Ilyet nem látok. 



22 
 

 
Fejér Megye Közgyőlése nevében köszönöm a beszámolót és részvételt, illetve 
szeretném megköszönni mind a fogyasztók védelmét és ezen keresztül szeretném 
kérni, hogy a magyar piac védelme érdekében is járjon közben. 
 
Megállapítom, hogy a tájékoztatót a közgyőlés tudomásul vette. 
 
 
 
7. 7. Javaslat a Fejér Megyei Területfejlesztési Pro gram és környezeti 

értékelésének - társadalmasítás során beérkezett és zrevételek 
beépítése utáni - elfogadására  

 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Tisztelt Közgyőlés! 
 
Tájékoztatom a közgyőlést, hogy a Fejér Megyei Területfejlesztési Konzultációs 
Fórum és a Fejér Megyei Tervezéskoordinációs Testület megtárgyalta az 
elıterjesztést és azt elfogadásra javasolja. 
 
Megadom a szót dr. Sükösd Tamás elnök úrnak. 
 
Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
Tisztelt Közgyőlés! 
 
A bizottság egyhangú szavazattal fogadta el az elıterjesztést és ajánlja elfogadásra 
a közgyőlésnek is. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. Megnyitom a napirend felett a vitát, megkérdezem kinek van véleménye, 
kérdése, javaslata. 
Megadom Tóth Erika frakcióvezetı asszonynak a szót. 
 
Tóth Erika – megyei képviselı: 
 
Köszönöm szépen a szót. 
Tisztelt Közgyőlés! 
 
Ez az a napirend, amit már több lépcsıben tárgyalunk, tárgyaltunk és még tárgyalni 
is fogunk és hát látszik is a beérkezett javaslatokból, hogy milyen nagy érdeklıdés 
övezte, illetve övezi ezt a programot, ezt a napirendet Fejér megye 
területfejlesztését.  
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Én még emlékszem rá, hogy ezelıtt kb. 3 évvel a KDRFÜ egy konferenciát 
szervezett az operatív programokról és ott hát vágyként hangzott el, illetve akkor 
pontosan azt preferáltuk, hogy minél több EU-s forrást le tudjunk hívni, egy olyan 
helyzetet próbáljunk teremteni, mert bizony eléggé nehézkesen ment egy jó ideig az 
EU-s források lehívása és akkor így vizionáltuk, hogy milyen jó lenne, ha olyan a 
következı ciklusban ez a 2007-2014-re vonatkozott, hogy a 2014-2020-ban ha olyan 
helyzet teremtıdne, amikor tulajdonképpen arra tudunk majd pályázatot benyújtani, 
amit szeretnénk, akár pályázóként, akár önkormányzati vezetıként, civil 
szervezetekként. Nagyon sok olyan helyzet volt, hogy kényszerbıl pályáztunk 
úgymond, mert nem a mi elvárásaink voltak a pályázati lehetıségekben. Akkor ezt 
emlékszem Cser-Palkovics András polgármester úr felszólalásából Én ezt 
bíztatásnak vettem, hogy a következı program az úgy fog kinézni, hogy a mi 
elképzeléseinket, mi alatt értem Fejér megye lakosságát, vagy az ország lakosságát, 
hogy ezekre fognak fölépülni az operatív programok, illetve a pályázatok. Jó hogy 
most Brüsszelben vannak ezek a programok és nyilván a szakemberek meg fogják 
vívni az esetleges vitákat Brüsszellel, hogy mire lehet majd felhasználni, mire lehet 
majd elkölteni ezek a forrásokat, de hát lázasan dolgoztunk mi is, Én úgy látom, hogy 
nagyon nagy érdeklıdés volt minden település részérıl megfogalmazódnak azok az 
igények amiket szeretnének, ez ugye a következı napirendi pontjainkban szerepel, a 
mellékletekben szerepelnek ezek az anyagok és hát nem lesz könnyő feladat majd 
esetlegesen a nagy igényeket, amik jelen pillanatban túlhaladják a kereteket majd 
beidomítani a megfelelı forrás lehetıségek közé, de bizonyára, hogy ezzel is meg 
fognak birkózni akik ebben döntéshozók lesznek és mondom mégegyszer Én ezt 
szeretném hangsúlyozni és megköszönni, hogy végre olyan fejlesztési 
programokban vehetünk részt, ami a mi igényeinkre, a lakosság, a szervezetek, a 
civil szervezetek, az önkormányzatok, a gazdasági szereplık, társadalmi szereplık 
igényeire épül. Azt hiszem, hogy ezt a feljebb lévı döntéshozók felé is tolmácsolnunk 
kell. Köszönöm szépen 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen. Más hozzászólót nem látok, kérem szavazzunk. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. Megállapítom, hogy 17 egyhangú igennel a napirendet elfogadtuk. 
 
 

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
57/2014. (VI.26.) önkormányzati határozata 

 
Fejér Megyei Területfejlesztési Program és környeze ti értékelésének 

 - társadalmasítás során beérkezett észrevételek be építése utáni - 
elfogadásáról 
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Fejér Megye Közgyőlése megtárgyalta az „Javaslat a Fejér Megyei Területfejlesztési 
Program és környezeti értékelésének - társadalmasítás során beérkezett 
észrevételek beépítése utáni - elfogadására” c. dokumentumot és az alábbi 
határozatot hozta: 

 
1.) A Közgyőlés elfogadja az elıterjesztés 1. és 2. sz. mellékletét képezı Fejér 

Megyei Területfejlesztési Programot, valamint a 3. és 4. sz. mellékletét képezı 
környezeti vizsgálatot.  

 
2.) A Közgyőlés felkéri elnökét, hogy döntésérıl a nemzetgazdasági minisztert 

tájékoztassa, és annak jóváhagyását kérje. 
 
3.) A Közgyőlés felkéri elnökét, hogy amennyiben a miniszteri állásfoglalás 

értelmében a program kiegészítésére vagy javítására lesz szükség, akkor azt 
ismételten terjessze a közgyőlés elé. 

 
 
Felelıs:  Törı Gábor 
  Közgyőlés elnöke 
 
Határid ı: azonnal (1. és 2. pont esetében) 
  értelemszerően (3. pont esetében) 
 
 
 
8. 8. Javaslat a Fejér Megyei Területfejlesztési rés zdokumentumok 

elfogadására  
 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Tisztelt Közgyőlés! 
 
Itt javaslok egy módosítást, amely a következıképpen hangzik: Tájékoztatom a 
közgyőlést, hogy a Fejér Megyei Területfejlesztési Konzultációs Fórum és a Fejér 
Megyei Tervezéskoordinációs Testület megtárgyalta az elıterjesztést és azzal a 
megjegyzéssel javasolja elfogadni a határozati javaslatot, hogy az elsı pont szerint a 
közgyőlés megismerte az elıterjesztés 1 és 2. számú mellékletét képezı Fejér 
Megyei Területfejlesztési részdokumentumokat és azokat a szakmai egyeztetések és 
a továbbtervezés alapjának tekinti. Továbbá tájékoztatom a Tisztelt Közgyőlést és 
ezzel megszeretném köszönni a hivatal munkáját, hogy még ma délelıtt , ma reggeli 
órákban is a bicskei módosító javaslatokat igyekeztünk beépíteni a területfejlesztési 
részdokumentumok közé. Az anyag a szerveren van és eszerint került 
természetesen kiküldésre.  
 
A napirenddel kapcsolatban megadom a szót dr. Sükösd Tamás elnök úrnak. 
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Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
Elnök úr, Tisztelt Közgyőlés! 
A bizottság egyhangú szavazattal fogadta el az elıterjesztést és ajánlja elfogadásra 
a közgyőlésnek is. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen, megnyitom a napirend felett vitát kinek van kérdése, véleménye? 
 
Közben tájékoztatom természetesen a közgyőlést, hogy minden járásban lefolytattuk 
a konzultációs fórumot, legutoljára pont Bicskén, összeállt Fejér megyének a 
fejlesztése. Hozzászólást nem látok, kérem szavazzunk. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen, 17 egyhangú igennel a javaslat elfogadásra került. 
 

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
58/2014. (VI.26.) önkormányzati határozata 

 
A Fejér Megyei Területfejlesztési részdokumentumok elfogadásáról 

 
Fejér Megye Közgyőlése megtárgyalta az „Javaslat a Fejér megyei területfejlesztési 
részdokumentumok elfogadására” c. elıterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 
 
1.) A Közgyőlés megismerte az elıterjesztés 1. és 2. sz. mellékletét képezı Fejér 

megyei területfejlesztési részdokumentumokat.és azokat a szakmai 
egyeztetések és a továbbtervezés alapjának tekinti. 

 
2.) A Közgyőlés felkéri elnökét, hogy döntésérıl a Nemzetgazdasági Tervezési 

Hivatalt tájékoztassa a közös továbbtervezés érdekében. 
 
3.) A Közgyőlés felkéri elnökét, hogy amennyiben a részdokumentumok 

továbbfejlesztése során az Operatív Programok vagy a jogszabályi háttér 
változása miatt áttervezésre kerülnek, akkor azokat ismételten terjessze a 
közgyőlés elé. 

 
 
Felelıs:  Törı Gábor 

Közgyőlés elnöke 
 
Határid ı: azonnal (1., 2. és 3. pont esetében) 
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9. 9. Javaslat Székesfehérvár és Dunaújváros megyei jogú városok 
integrált településfejlesztési stratégiáinak vélemé nyezésére  

 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Megadom a szót dr. Sükösd Tamás elnök úrnak. Egyben tájékoztatom Önöket, hogy 
a Fejér Megyei Konzultációs Fórum ugyancsak megtárgyalta és azt elfogadásra 
javasolja. 
 
Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
Tisztelt Közgyőlés! 
A bizottság ez az elıterjesztést is egyhangú szavazattal fogadta el és ajánlja 
elfogadásra a közgyőlésnek. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen, egyébként a elfogadásra javasolja a Tervezéskoordinációs 
Testület is. Megnyitom a napirend feletti vitát. Kinek van kérdése, vélemény, 
javaslata? Ilyet nem látok. Kérem szavazzunk. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen, megállapítom, hogy 17 egyhangú igennel a javaslat elfogadásra 
került. 
 

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
59/2014. (VI.26.) önkormányzati határozata 

 
 Székesfehérvár és Dunaújváros megyei jogú városok integrált 

településfejlesztési stratégiáinak véleményezésér ıl 
 
Fejér Megye Közgyőlése megtárgyalta a „Javaslat Székesfehérvár és Dunaújváros 
megyei jogú városok integrált településfejlesztési stratégiáinak véleményezésére” c. 
elıterjesztést, és az alábbi határozatot hozza. 

 
1.) Fejér Megye Közgyőlése megismerte Székesfehérvár és Dunaújváros megyei 

jogú városok településfejlesztési koncepcióit, integrált településfejlesztési 
stratégiáit, valamint a kapcsolódó részdokumentumait jelen elıterjesztés 
mellékletei szerinti tartalommal, és azokat a további szakmai egyeztetés 
alapjának tekinti. Egyúttal felhatalmazza elnökét, hogy a témával összefüggı, 
esetleg szükséges tárgyalásokat folytassa le, illetve a továbbfejlesztett 
dokumentumok véleményezését végezze el, és arról a Közgyőlést utólag 
tájékoztassa. 
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2.) A Fejér Megyei Önkormányzat Közgyőlése megbízza elnökét, hogy az 

elfogadott határozatáról tájékoztassa az integrált településfejlesztési stratégiát 
készítı Székesfehérvár és Dunaújváros Megyei Jogú Városok 
polgármestereit az elıterjesztésben szereplı véleményezés megküldésével. 

 
Felelıs:  Törı Gábor 
 a közgyőlés elnöke 
 
Határid ı: azonnal 
 
 
10. 10. Javaslat a társadalmi és gazdasági felzárkózá s által vezérelt 

térségi integrált programhoz kapcsolódó megyei inté zkedések 
megtételére  

 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Tisztelt Közgyőlés! 
 
Tájékoztatom a közgyőlést, hogy a Fejér Megyei Területfejlesztési Konzultációs 
Fórum megtárgyalta az elıterjesztést és azt elfogadásra javasolja. 
 
Megadom a szót dr. Sükösd Tamás elnök úrnak. 
 
Dr. Sükösd Tamás – megyei képviselı: 
 
 
Tisztelt Közgyőlés! 
 
A bizottság ezen elıterjesztést is egyhangú szavazattal fogadta el és ajánlja 
elfogadásra a közgyőlésnek. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm, megadom a szót Árgyelán János frakcióvezetı úrnak. 
 
Árgyelán János – megyei képviselı: 
 
Köszönöm a szót Elnök úr. 
Tisztelt Elnök úr, Tisztelt Közgyőlés! 
 
A közgyőlésben már, a Fejér Megyei Közgyőlésben már volt hagyománya annak, 
2012-ig, hogy volt egy felelıse ezeknek a térségeknek, hasonló okokból.  



28 
 

Én azt javasolnám, hogy a következı közgyőlés fontolja meg, hogy egy tanácsnokot 
nevez ki, kimondottan a felzárkózni vágyó térségekkel való kapcsolattartásra, az ı 
érdekük hatékonyabb képviseletére a közgyőlésbıl. Köszönöm szépen. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen, nyilván majd az októberi, vagy novemberi választások után 
megalakuló közgyőlésnek joga és kötelessége felülvizsgálni az SZMSZ-t és ott 
természetesen és bízzuk rá majd az itt ülıkre, hogyan szeretnék a következı 
ciklusban végezni a munkát. A javaslattal egyetértve, de a felelısséget (…) rájuk 
(…). Köszönöm szépen. Más hozzászólót nem látok, kérem szavazzunk. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm szépen, 17 egyhangú igennel a javaslat elfogadásra került. 
 
  

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
60/2014. (VI.26.) önkormányzati határozata 

 
A társadalmi és gazdasági felzárkózás által vezérel t térségi integrált 

programhoz kapcsolódó megyei intézkedések megtételé rıl 
 
Fejér Megye Közgyőlése megtárgyalta az „Javaslat a társadalmi és gazdasági 
felzárkózás által vezérelt térségi integrált programhoz kapcsolódó megyei 
intézkedések megtételére” c. elıterjesztést és az alábbi határozatot hozta: 
 

1.) A Közgyőlés elfogadja a Fejér megyei „leszakadó térség” kijelölését a 
„Társadalmi és gazdasági felzárkózás által vezérelt térségi integrált program” 
keretében. 
 

2.) A Közgyőlés felhatalmazza elnökét, hogy a program 1058/2014. (II. 11.) Korm. 
határozatban elıirányzott szakmai koncepciójának elfogadását követıen, az 
abban foglalt feladatok és ütemezés szerinti lépéseket tegye meg, vegye fel a 
kapcsolatot az érintett településekkel, valamint a Belügyminisztériummal. 

 
Felelıs:  Törı Gábor 
  Közgyőlés elnöke 
 
Határid ı: azonnal (1. pont esetében) 
  értelemszerően (2. pont esetében) 
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11. 11. Jelentés a lejárt határidej ő határozatok végrehajtásáról és az 
átruházott hatáskörök gyakorlásáról  

 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Megnyitom a napirend feletti vitát.  
Hozzászóló nincs, kérem szavazzunk az 1. számú határozati javaslatról, egyszerő 
szótöbbséggel. 
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm, 17 egyhangú igennel a napirend elfogadásra került. 
 
  

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
61/2014. (VI.26.) önkormányzati határozata 

 
a lejárt határidej ő határozatok végrehajtásáról szóló jelentés elfogad ásáról 

 
Fejér Megye Közgyőlése 2/2014.(I.9.), 40/2014.(IV.24.), 41/2014.(IV.24.), 
42/2014.(IV.24.), 43/2014.(IV.24.), 44/2014.(IV.24.) 45/2014.(IV.24.), 46/2014. 
(IV.24.), 47/2014.(IV.24.), 48/2014.(IV.24.), 52/2014.(V.15.), 53/2014. (V.15.) számú 
közgyőlési határozatok végrehajtásáról szóló jelentést elfogadja. 
 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Szavazzunk a II. számú határozati javaslatról.  
 
SZAVAZÁS 
 
Törı Gábor - közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm. 17 egyhangú igennel ez a határozati javaslat is elfogadásra került. 
 

Fejér Megyei Önkormányzat Közgy őlésének 
62/2014. (VI.26.) önkormányzati határozata 

 
az átruházott hatáskörök gyakorlásáról szóló jelent és elfogadásáról 

 
Fejér Megye Közgyőlése a közgyőlés elnöke átruházott hatáskörben hozott 
intézkedésérıl szóló jelentést jóváhagyólag tudomásul vette és elfogadta. 
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12. 12. Tájékoztató a közgy őlés két ülése között történt fontosabb 
eseményekr ıl 

 
 
 Elıterjesztı: Törı Gábor 
  a közgyőlés elnöke 
 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
 
Megnyitom a napirend feletti vitát. Hozzászólót látok, egyet Iván János frakcióvezetı-
helyettes úr, Öné a szó. 
 
Iván János – megyei képviselı: 
 
Köszönöm szépen. 
Nagyon röviden szeretném csak mondani és gondolom ebben a ciklusban már 
valószínő utoljára, bár még augusztusban ha lesz még egy ülés ezt elmondhatom, 
hogy átnéztem, hogy Elnök úr a tisztségviselık és a hivatal mely rendezvényeket 
tartotta érdemesnek, hogy megemlítse ebben a tájékoztatóban.  
Nem történt változás az elmúlt években, ami engem örömmel tölt el, hogy Elnök úr 
nagy figyelmet szentel szülıvárosának, mint földimnek, azt hiszem ez jól esik, 
nagyon sok programon vesz részt Móron és közvetlen környezetében, míg tán 
kevesebbet a megye más térségeiben. A hivatalban azért látszik, hogy teljes megye 
komplexitásában dolgozott, mert ahogy olvasom Sárbogárdi Polgármesteri 
Hivatalban is voltak egyeztetések, Enyingen, Polgárdiban, Martonvásáron, a megye 
más térségeiben is. Mivel ezt többször mondtam már ez nem igazán újszerő dolog, 
egy dolgot viszont szeretnék megkérdezni, mert más jellegő információkkal 
rendelkezek Mórról, meg más a megyei önkormányzat honlapján. Orbán Viktor 
miniszterelnök úr járt Móron, mai ott úgy jött le, hogy nem hivatalos látogatás volt, 
legalábbis Én ilyen tájékoztatást kaptam, a megye honlapján az van, hogy hivatalos 
látogatás volt és itt is úgy szerepel, viszont ezzel kapcsolatban a Fejér Megyei 
Hírlapban megjelent egy talán egy egyoldalas, vagy féloldalas fizetett hirdetés én 
szeretném kérdezni Elnök úrtól, ha lehet itt tenném fel a kérdést és nem kérdéseknél, 
hogy ezt a megyei önkormányzat fizette-e a büdzséjébıl, vagy esetleg más forrásból 
került finanszírozásra ez a cikk. Köszönöm szépen. 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Köszönöm a kérdést. Természetesen nagy öröm Fejér megye számára, ha a 
mindenkori miniszterelnök látogatást tesz. Nekünk van egy együttmőködésünk 
egyébként a Fejér Megyei Hírlappal, hogy ez a cikk annak a keretében került-e bele 
(…) azt át tudom tekinteni, de azt gondolom, hogy minden Fejér megyei és móri 
büszke lehet arra, hogy a miniszterelnök úr ellátogatott és hivatalos úton látogatott el, 
ez egy vállalkozásnak a megnyitása is volt, mely vállalkozás támogatást nyert 
egyébként többek között a Fejér Megyei Munkaügyi Központtól is, mert hisz 16 fı 
foglalkoztat, ezen felül még több (…) tanulót.  
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Maga az eseménynek a megemlítése számomra és bízom benne, hogy ha 
munkamegosztásunk meg, olyan a Fejér Megyei Önkormányzatnál hogy mindenki 
teszi a dolgát, 8 járási székhelyünk van, minden járási székhelyre elnök, alelnök, 
fıépítész, tervezési osztály munkatársai rész vettek és hatékonyan elvégezték azt a 
feladatot, ami a mai közgyőlésen kiróvásra került rájuk és innen szeretném 
megköszönni az ı munkájukat, hogy sikeresen lezártuk ezt az idıszakot és bízom 
benne, hogy majd miután elfogadtuk ezt a 7-es és 8-as napirendet az felkerül a 
Fejlesztési Minisztériumba véleményezésre, egy olyan kedvezı vélemény alakul ki, 
amely érdemesnek tartja Fejér megyei területfejlesztési koncepció végrehajtását a 
2014-2020-as idıszakra, amely talán most elıször valóban építkezik, nem véletlenül 
(…) az összes járási székhelyet, ahová meghívásra került a legkisebb települések 
polgármesterei is és kivétel nélkül azt  tudom elmondani, hogy éltek is a lehetıséggel 
és megtették a szükséges javaslatokat. Természetesen azt a szakmai munkát itt a 
megyeházán el kellett végezni, hogy olyan javaslatokat tudjunk befogadni, amelyre 
ablakot találunk az uniós forrásokra, illetve koordináltuk a javaslattévıket, hogy 
lehetıleg olyat tegyenek, ami támogatást is tud lehívni a késıbbiekben. Ez 
megtörtént és bízunk benne, hogy sikeres lesz. (…) van egy közgyőlésünk augusztus 
végén, de fejlesztésekre a pénzt a (…) el szeretnénk végezni azt sikeresen 
elvégeztük. Köszönöm szépen. Iván János pedig bıvebben kap tájékoztatást, amit 
Frakcióvezetı-helyettes úr meg is fog kapni 15 napon belül. 
Arra kérem Fıjegyzı urat, hogy ezt a 15 napos határidıt tartsuk be, ne adjunk újabb 
okot az augusztusi ülésre, amely egy záró ülés lesz a ciklusnak. Köszönöm szépen. 
 
Itt szavazás nem lesz, megállapítom, hogy a tájékoztatót a közgyőlés tudomásul 
vette. 
 
 
13. 13. A képvisel ık bejelentései, interpellációi  
 
 
Törı Gábor – a közgyőlés elnöke: 
 
Ilyet nem látok. 
 
Köszönöm minden képviselı hölgynek és úrnak a mai munkát és szép nyári napokat 
kívánok mindenkinek. Az ülést bezárom. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
 

 
 Törı Gábor s.k. Dr. Molnár Krisztián s.k. 
 a közgyőlés elnöke  fıjegyzı 
 
 


